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PROTOKÓŁ NR XXI/16 SESJI RADY GMINY REŃSKA WIEŚ  

W DNIU 18 LIPCA 2016 ROKU 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie oraz stwierdzenie prawomocności obrad sesji Rady Gminy Reńska Wieś. 

2. Głosowanie nad projektami uchwał: 

- w sprawie zmiany budżetu Gminy na rok 2016, 

- w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Reńska Wieś. 

3. Zapytania i interpelacje. 

4. Zamknięcie obrad. 

 

Obecnych 14 radnych ze statutowego składu 15 radnych. 

Ad. 1 Otwarcia XXI sesji Rady Gminy Reńska Wieś dokonał Przewodniczący Rady 

Gminy Reńska Wieś- K. Flegel, który powitał radnych. 

Ad. 2 Projekt UCHWAŁY NR XXI/125/16 w sprawie zmiany budżetu gminy na rok 

2016 

Wójt- M. Wojciechowski: Wniosek o zwołanie sesji wynikał z tego, że komplikuje się 

sprawa z wnioskiem do Urzędu Marszałkowskiego na program niskiej emisji. W tym 

programie mamy nasze główne zadania oprócz dróg i ścieżki pieszo-rowerowej była 

zgłoszona termomodernizacja szkoły w Komornie. Wobec tego, że jest ogłoszone, że 

gimnazja będą zlikwidowane pojawi się dyskusja na temat dalszych losów tej szkoły. 

Myślę, ze wydawanie pieniędzy na budynek, co do którego funkcjonowanie stoi pod 

dużym znakiem zapytania na dzień dziś jest ryzykowne, dlatego też  złożyliśmy zapytanie 

do Subregionu, czy możemy tę szkołę zastąpić inną szkołą. Myślimy o szkole w Reńskiej 

Wsi, szczególnie o drugim budynku, który wymaga remontu. Taką zgodę dostaliśmy pod 

warunkiem, że kwoty pozostaną takie same. Stąd ta sesja żeby zmienić to zadanie. Poza 

tym w ogóle są ogromne problemy z całym, może jeszcze nie są ale przewiduję ogromne 

problemy z zadaniami, bo na dziś jedynie my na ścieżkę pieszo-rowerową mamy 

zaawansowane prace. Jest na końcowym etapie uzgodnienia program gospodarki 

niskoemisyjnej z dordcą energetycznym w województwie. Gmina Cisek i Polska Cerekiew 

nie wiem czy podpisały umowę z wykonawcą tego programu. My jesteśmy daleko 

zaawansowani w pracach nad programem funkcjonalno-użytkowym dla przebiegu tej 

ścieżki. Cisek i Polska Cerekiew nie skontaktowały się z wykonawcą tego programu. Może 

być tak, że zostaniemy sami z tą ścieżką w tej części ścieżki. Ale to nie jest nasze 

zmartwienie. Na początku miał być jeden program gospodarki niskoemisyjnej opracowany 

dla całego subregionu, dla wszystkich gmina razem. Ponieważ na początku wyniknęły 

problemy polegające na tym, że gmina Jemielnica miała zlecony program osobno, 
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Kędzierzyn-Koźle też zaczął osobno robić. Przekonano nas, żeby każda gmina 

indywidualnie miała dla siebie opracowany program gospodarki niskoemisyjnej. 

Kędzierzyn ma opracowany i uchwalony ten program, my jesteśmy w końcowym etapie i 

moje obawy są takie, że wiele gmin nie zdąży z tym programem bo do końca sierpnia 

powinien być uchwalony, bo w pierwszym tygodniu września jest składanie wniosków, a 

to jest dokument który jest jednym z załączników. Wychodzi na to, że miałem racje. 

Subregion powinien składać się Kędzierzyna-Koźla i kilku gmin wskazanych przez pana 

Marszałka. Rozbudowanie tego tworu do dwóch powiatów prawdopodobnie spowoduje, że 

będzie dużo problemów ze złożeniem wspólnego wniosku. Na dziś jestem zawiedziony 

tymi pracami, które się w Subregionie dokonują. Myślę że będziemy mieli z tego powodu 

kilka problemów. 

Byliśmy z panią Urszulą w Długomiłowicach na boisku została zdjęta warstwa 

nawierzchni sztucznej trawy. Okazuje się że to co podejrzewaliśmy, że pod tą 

powierzchnią jest jedno pęknięcie okazuje się jest cała płyta popękana w różne strony. Coś 

trzeba z tym zrobić. Na to nie ma sensu kłaść trawy bo to nic nie da. Albo cała płytę 

zmienić. Zrobić zamiast z betonu, tak jak jest na boisku w Reńskiej Wsi, z kruszywa jest 

ułożona podbudowa, i na tym trawa albo tak jak inspektor Kaluz proponuje, jak jest w 

Kędzierzynie, maja taką sytuację wyrównują to warstwą gumy, 3- 5 cm. Ta guma ona 

pracuje. Myślę, że tą drogą pójdziemy. Tam teren był bagnem. To będzie zawsze pracować. 

To co miało pracować, zakres pracy nawierzchni to jest to co widać. Jak to zerwiemy i 

ułożymy od nowa, to będzie od nowa pracować. Rozwiązanie poprzez nalanie warstwy 

gumowej i na tym naklejenie trawy. Jest dużo tańszym rozwiązaniem, a też 

wystarczającym. Przy okazji chcemy zrobić studnie odwadniające wypełniane żwirem. 

Wybudowaliśmy to na terenie taki jaki był dostępny. Dlatego proponuję dołożyć do tego 

zadania 50.000 zł. W sumie na tym zadaniu jest środków wystarczająco, przy czym jest to 

udział z budżetu państwa. Dokumentację złożyliśmy w urzędzie wojewódzkim. 

Spróbujemy na protokół konieczności czy nam nie dołożą środki. Jeśli się okaże, że nie to 

wtedy te 50.000 zł trzeba będzie wykorzystać. Łożenie nawierzchni na tym co jest nie ma 

sensu. Pod spodem płyta jest cała połamana. Ona nie ma uskoków, ale jest pokruszona cała. 

Ten uskok jest na jednej części w pozostałych polach poza pęknięciami płyty są równo 

ułożone. Czasami zdarza się w czasie wakacji, że musimy się spotykać w trybie 

awaryjnym. 

Radny- K. Pogodzik: Co będzie z dachem w budynku w Reńskiej Wsi. 

Wójt- M. Wojciechowski: Będzie opracowany audyt energetyczny na cały budynek. 
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Radna- V. Nabrdalik: Pan mówi, że nie wiadomo, co będzie ze szkołami. W Gminie 

Reńska Wieś już w tej chwili wiadomo skoro przesuwa się termomodernizację z jednej 

szkoły na drugą. 

Wójt- M. Wojciechowski: Jeszcze nie jest powiedziane. Ale byłoby nieracjonalne 

gdybyśmy wydali pieniądze, a są to niemałe pieniądze a potem próbowali to sprzedawać.  

Radna- V. Nabrdalik: Dla mnie sygnał jest jednoznaczny. 

Wójt- M. Wojciechowski: Nie ukrywałem, że pod znakiem będzie stało funkcjonowanie 

szkoły jeżeli nie będzie tam gimnazjum. Jaki jest tam nabór w tej chwili? 

Radna- V. Nabrdalik: W Gimnazjum w I-szej klasie, 20, a do technikum musimy 

poczekać, przynajmniej do piątku. 

Wójt- M. Wojciechowski: Pewniejsze i bardziej logiczne wydanie pieniędzy jest w 

Reńskiej Wsi, niż w Komornie. 

Radny- J. Domin: Dlaczego państwo nie ujmujecie wszystkich szkół. Co pamiętam na ten 

program niskiej emisji w Komornie miało być wydane około 1.000.000 zł. Tyle to zadanie 

by kosztowało. Teraz wykazujecie 520.000zł. Nie jest to ta sama kwota. 520.000zł w 

wieloletnim programie, więc zostało obniżone o połowę. Mamy obiekty, które są w 

gorszym stanie niż Reńska Wieś.  

Wójt- M. Wojciechowski: Które obiekty? 

Radny- J. Domin: Szkoła w Długomiłowicach, która nie jest ocieplona w ogóle. Goła 

płyta betonowa na stropie. 

Wójt- M. Wojciechowski: Mówimy tylko o stropie. 

Radny- J. Domin: To są tysiące metrów. Powinno być więcej obiektów żeby wykorzystać 

tę pulę pieniędzy, która była na 1.000.000 zł. 

Wójt- M. Wojciechowski: Nie ma już szans. Nie ma czasu na to. Program niskiej emisji 

będzie opracowany jeszcze ze szkołą w Komornie. Nabór na budynki prawdopodobnie 

będzie na koniec roku albo początek przyszłego musi być uchwalony jeszcze w czasie 

wakacji i nie ma już szans na zmiany. Musimy go uchwalić i wtedy będziemy robili 

zmianę od razu na Reńską Wieś. 

Radny- J. Domin: Jaki jest zakres i jakie są koszty? Te 520.000 zł, znam ten obiekt nie 

pasuje mi. Nie jest zmienione źródło ciepła. Zostanie dalej węgiel, więc jaka będzie niska 

emisja. Jeśli ocieplamy tylko jeden to nadal będziemy palili wagony węgla. To można by 

było wszystko razem ująć, zmienić źródło ciepła, przejść na ogrzewanie ekologiczne i 

ocieplić to bym rozumiałbym jako rozwiązanie kompleksowe. Tylko ocieplić dach i 

elewację to efektu z tego wielkiego nie będzie.  



4 

 

Wójt- M. Wojciechowski: To jest o połowę spalanego węgla mniej. 

Radny- J. Domin: W niskiej emisji nie chodzi o ilość węgla, chodzi o to żeby jej w ogóle 

nie było. Między opalaniem węglem, a drewnem nie ma wielkiej różnicy jeśli chodzi o 

dwutlenek węgla. Kotłownia na drewno jest ekologiczną. Trzeba przejść na takie źródła 

ciepła, że tej emisji nie ma. Wójt- M. Wojciechowski: To wychodzi z audytu. To musi być 

efekt energetyczny minimum 30%. Dla Urzędu Gminy mieliśmy opracowany audyt 

energetyczny. Żeby uzyskać efekt to trzeba rozwalić cały budynek, pozmieniać wszystkie 

termy, stropy, wszystko zmienić zgodnie z audytem. Nie wszystkie zmiany przynoszą 

efekty racjonalne. Z jednej strony Polska chce żeby gospodarkę niskoemisyjną 

wprowadzać, a z drugiej strony opierać gospodarkę na węglu. To są dwie sprzeczne ze 

sobą rzeczy. To co się w tej chwili dzieje, te wszystkie ustawy, które utrudniają wejście w 

życie odnawialnych źródeł energii są po to żeby był zbyt dla węgla. Znam przykłady z 

ternu naszego powiatu, obiektów publicznych, w których wprowadzono ogrzewanie 

olejowe i już zmieniono z powrotem na węglowe. Koszty okazały się tak duże, że nie były 

racjonalne. To nie będzie ideał, tak, że niska emisja spadnie do 10%, ale poprawa, która 

jest wymagana w tym programie będzie. 

Radna- B. Wiśniewska: Pan mówił, że program będzie szedł jako szkoła w Komornie i 

dopiero będzie zmieniany. Jeśli na szkołę w Komornie mieliśmy około 1.000.000 zł 

przeznaczone, to może warto rozdysponować to, co zostało. 

Wójt- M. Wojciechowski: Te same pieniądze są zapisane.  

Skarbnik Gminy- R. Słociak: 20.000 zł na ten rok, 500.000 zł na przyszły. 

Wójt- M. Wojciechowski: W zgłoszeniu, które napisaliśmy do Subregionu, napisaliśmy, 

że szkoła w Reńskiej Wsi będzie z tymi  samymi kwotami, co szkoła w Komornie. 

Radny- J. Domin: W tym wieloletnim programie szkoły w Komornie nie mamy. Jest to 

zastąpione przez szkołę w Reńskiej Wsi. Te 500.000 zł uważam, że jest za mało. 

Wójt- M. Wojciechowski: Jak się okaże za mało to dołożymy.  

Skarbnik Gminy- R. Słociak: Na dzień dzisiejszy mamy 500.000zł. 

Wójt- M. Wojciechowski: Jeśli wnioski będą na koniec roku czy początek przyszłego, pół 

roku rozpatrywane. To zadanie rozpocznie się pod koniec przyszłego roku albo na 

początku 2018. 

Radny- J. Domin: Jak chcecie konkurować z tymi którzy składają na pompy ciepła? 

Wójt- M. Wojciechowski: Nie wiem czy nie będzie zmiany na pompy ciepła. Być może 

tak z opracowania będzie wynikało. 

Radny- J. Domin:  Rada powinna taki warunek postawić. 



5 

 

Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel przekazał głos Skarbnik Gminy- R. Słociak, która 

omówiła projekt w/w uchwały. 

Przewodniczący Rady Gminy Reńska Wieś- K. Flegel zarządził głosowanie. Do 

głosowania przystąpiło 14 radnych. W głosowaniu radni opowiedzieli się za przyjęciem 

uchwały (11 głosów „za”), przeciw głosowała radna- V. Nabrdalik, od głosu wstrzymało 

się 2 radny- J. Domin, B. Wiśniewska. 

Projekt UCHWAŁY NR XXI/126/16 w sprawie zmian w wieloletniej prognozie 

finansowej Gminy Reńska Wieś 

Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel przekazał głos Skarbnik Gminy- R. Słociak, która 

odczytała projekt w/w uchwały. 

Przewodniczący Rady Gminy Reńska Wieś- K. Flegel zarządził głosowanie. Do 

głosowania przystąpiło 14 radnych. W głosowaniu radni opowiedzieli się za przyjęciem 

uchwały (11 głosów „za”), przeciw głosowała radna- V. Nabrdalik, od głosu wstrzymało 

się 2 radny- J. Domin, B. Wiśniewska. 

Ad. 3 

Radny- B. Ardeli: Budynek w Reńskiej Wsi będzie ocieplony. Upieramy się żeby 

modernizować. Albo całkowicie osuszyć szkołę. 

Radny- J. Domin: Budynek jest zawilgocony. Można przy okazji to zrobić. Ja 

kwestionowałem tę kwotę. Gdyby to było dobrze rozeznane to ta kwota sięgnie miliona. 

Powinien być podany zakres. Wójt- M. Wojciechowski: To dopiero będzie znane po 

opracowaniu.  

Radna- B. Wiśniewska: Kwestia oświetlenia na Dębowej, czy znane są jakieś 

szacunkowe koszty? 

Wójt- M. Wojciechowski: Ma być wykonana kalkulacja. 

Radny- B. Ardeli: Odnośnie przepompowni ścieków. Czy nie można by uświadomić 

społeczeństwo, co do chusteczek nawilżających, że to są folie, które nabijane są w pompy. 

Była ekipa i w studzienkach były pióra z gęsi. Nasze pompy nie przerabiają tego. Trzeba 

zrobić jakieś sita. 

Radna- V. Nabrdalik: Droga koło zamku po wichurach wygląda fatalnie. Gałęzie są z 

jednej i drugiej strony. 

Radny- K. Pogodzik: To jest po koszeniu w zamku. Mają to posprzątać. 

Radna- B. Wiśniewska: Kiedy się zacznie budowa ścieżki? 

Wójt- M. Wojciechowski: Plac budowy został przekazany.  

Kier. Ref. Budownictwa i Ochrony Środowiska w U. G.- U. Szczypinska: Powinni być 
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na placu budowy. Termin zakończenia jest wyznaczony około końca września. 

Radna- Nabrdalik: Mażoretki chcą pojechać do Pragi na mistrzostwa świata i nie mają 

finansów. 

Z-ca Wójta- J. Domek: Pani Belko była w piątek, złożyła pismo jest skonstruowane tak, 

że kiedy zadałem kilka pytań nie umiała odpowiedzieć. Na 12 osób dodatkowych jest 6 

rodziców, nie możemy finansować wyjazdu rodziców. Jeden rodzić na to byśmy wyrazili 

zgodę. Wiem, że występują otrzymują środki i gdzie te środki są. Dzisiaj wpłynęło pismo, 

zmienia się postać całkowita rzeczy, co do finansów. Jestem za tym żeby wspierać te grupy, 

wspierać dzieci, tym bardziej że wyniki jakie uzyskują to jest duża promocja. W ubiegłym 

tygodniu było 13 województw na boisku w Reńskiej Wsi wiele rzeczy dowiedziałem o 

tych zespołach. Jestem za tym, po dzisiejszej rozmowie pani Belko przedstawiła kosztorys 

dużo okrojony możemy rozmawiać. Rodzicom nie będziemy finansować wyjazdu.  

Radna- V. Nabrdalik: Jeżeli będzie ustawowa liczba opiekunów to urząd gminy 

dofinansuje wyjazd. 

 Wójt- M. Wojciechowski: Nigdy nie było tak, że mażoretki nie wyjechały na 

mistrzostwa z powodu braku środków. Nie sądzę, że do tego jest potrzebna uchwała Rady 

Gminy. 

Ad. 4 Zakończenia obrad XXI sesji Rady Gminy dokonał Przewodniczący Rady Gminy– 

Krystian Flegel. 

Obrady sesji zakończono o godz. 15:40. 

 

Protokołowała: Aleksandra Kapuścińska 


